



Infos Chili Downhill Race Geisskopf 2024

*english version below

I. Keyfacts

Art der Veranstaltung:

Downhill Rennen für Jedermann und Profis. Modus: Downhill Rennen auf der DH-Strecke im Bikepark Geisskopf in „Solo“ und „Fun“ Kategorien

Veranstalter:

Chili Motion Racing GmbH
Wölfelstraße 5
D-95444 Bayreuth

Organisation:

Kooperation zwischen Chili Motion Racing GmbH und MTB Zone Bikepark Geisskopf

Veranstaltungsort:

MTB Zone Bikepark Geisskopf

Termin:

25. bis 27. Oktober 2024 im Rahmen des 25-Jahre MTB ZONE Bikepark Geisskopf Jubiläums

Strecke:

Downhill Strecke Bikepark Geisskopf in aktueller Variante

Zeitnahme:

Die Zeitnahme erfolgt in Kooperation mit Racement

Startgebühren:

Bei Anmeldungen bis zum offiziellen Meldeschluss, beträgt die Teilnehmergebühr inklusive Startgeld und Transportgebühr 89 Euro.

Bei Nachmeldungen beträgt die Teilnehmergebühr inklusive Startgeld und Transportpauschale 109 Euro, dies entspricht also einer Nachmeldegebühr von 20 Euro.

Eine zusätzlich erhobene Bearbeitungsgebühr trägt der Teilnehmer.

Leistungen bei Teilnahme:

- Abwechslungsreiche Downhill Strecke
- Zeitmessung
- 15 Liftfahrten
- Rahmenprogramm
- Sachpreise für die Platzierten
- Hochwertiger Goodie Bag für Jeden

Meldeschluss:

Maximale Teilnehmerzahl: 500 Teilnehmer.

Die Mindest-Teilnehmerzahl beträgt 300 Teilnehmer.



Anmeldeschluss und Einzahlungsschluss ist jeweils am Donnerstag 23:59 Uhr eine Woche vor dem jeweiligen Rennen. Bei Nichtteilnahme besteht kein Anspruch auf Rückerstattung des Startgeldes! Bei zu vielen Meldungen behalten sich die Veranstalter vor, die Anmeldung zu einem früheren Zeitpunkt zu schließen. Ein Anspruch auf Nachmeldung vor Ort besteht nicht.

Die Anmeldung wird erst mit dem Abschluss des Anmeldevorgangs und der darin integrierten PayPal Zahlung gültig. Bei erfolgreicher Anmeldung und Zahlung über die Onlineanmeldung auf www.ixsdownhillcup.com wird an die dort angegebene E-Mail Adresse eine Bestätigung geschickt.

Anmeldung:

Die Anmeldung erfolgt ausschließlich über das Anmeldeformular auf www.racement.com. In Ausnahmefällen kann eine Meldung per E-Mail angenommen werden, wenn alle im Meldeformular erforderlichen Angaben übersendet werden. Nach Ausfüllen der Anmeldung im Internet erhält der Teilnehmer eine Eingangsbestätigung mit Aufforderung zur Zahlung der Teilnahmegebühr. Auch die erforderlichen Bankdaten werden mitgeteilt. Sobald die Zahlung des Teilnehmers eingegangen ist, erhält dieser eine Meldebestätigung.

WICHTIG: Nur nach Eingang der Zahlung und zugesandter Meldebestätigung ist die Meldung verbindlich und der Startplatz gesichert. Auf der Website www.chilimotion.de wird aktuell darüber informiert, sobald das begrenzte Starterkontingent erschöpft ist.

Die Übertragung/Weitergabe eines Startplatzes an Dritte ist grundsätzlich ausgeschlossen!

Teilnahmevoraussetzung:

Teilnahmeberechtigt ist Jedermann; das Mindestalter muss zum Zeitpunkt der Veranstaltung 18 Jahre betragen (bzw. im Veranstaltungsjahr 18 werden – Jahrgang 2006 und älter). Vom Mindestalter ausgenommen sind Teilnehmer der Chili Juniors (Jahrgang 2007 bis 2009) sowie Chili Kids (unter Jahrgang 2010). Der Teilnehmer erkennt mit dem Start Eignung und Zustand der Wettkampfstrecke an. Der Teilnehmer übernimmt mit voller Absicht etwaige Risiken und Gefahren für sich, auch solche, die aus einer etwaigen Unterschätzung des Schwierigkeitsgrades der Strecke für sich selbst resultieren. Der Teilnehmer ist für die von ihm verwendete Ausrüstung und die Wahl und Bewältigung der Fahrlinie selbst verantwortlich. Grundsätzlich besteht Helmpflicht auf ALLEN Abschnitten der Strecke. Für einzelne Streckenabschnitte der Veranstaltung, kann der Veranstalter das Tragen von Schutzbekleidung vorschreiben. Dies wird vom Veranstalter vor dem Rennen bekannt gegeben. Für weitere Einzelheiten unbedingt das REGLEMENT beachten.

Haftungsausschluss

Die Teilnahme erfolgt auf eigenes Risiko. Mit der Anmeldung versichert der Teilnehmer, zum Zeitpunkt der Veranstaltung im Besitz einer gültigen Unfall- und Haftpflichtversicherung zu sein. Der Teilnehmer erklärt weiter, dass sein Trainings- und Gesundheitszustand den Anforderungen des Wettkampfes entspricht. Der Veranstalter behält sich nachträgliche Änderungen des Reglements, der Streckenführung sowie der Ausschreibung vor. Der Veranstalter übernimmt keine Haftung für Verlust oder Schaden von Wertgegenständen. Ebenso haftet der Veranstalter nicht für Schäden, die beim Transport von Fahrrädern in Kraftfahrzeugen, auf Kfz-Anhängern oder bei der Benutzung von Aufstiegshilfen (z.B. Liften) entstehen.

Bezeichnung der Risiken

Der Teilnehmer weiß und ist sich voll der Gefahren bewusst, welche mit der Ausübung von Extremsportarten, insbesondere Mountainbiking, verbunden ist, wie z.B. die durch Ermüdung bewirkten Gefahren während des Wettkampfs. Der Teilnehmer erkennt an, dass mit dem Anstreben ausgezeichneter Leistungen ein Risiko verbunden ist. Der Teilnehmer akzeptiert für sich, dass mit der Ausübung eines solchen Wettkampfsports Leben und körperliche Sicherheit gefährdet sein können. Das beinhaltet Gefahren für jedermann im Wettkampfbereich, insbesondere aus Umweltbedingungen, technischen Ausrüstungen, atmosphärischen Einflüssen, Gefahren von öffentlichen Straßen, sowie natürlichen und künstlichen Hindernissen. Der Teilnehmer akzeptiert, dass im Falle des Befahrens von öffentlichen Straßen die Regeln der Straßenverkehrsordnung gelten.



Einwilligungserklärung Verbreitung Bildnisse/Nutzungsrechte

Ich erteile als Teilnehmer/in meine Einwilligung, dass im Rahmen der Teilnahme am Rennen Fotos und Filmaufnahmen (Bildnisse) von mir erstellt werden dürfen. Desweiteren erteile ich meine Einwilligung zur Verbreitung und öffentlichen Schaustellung der Bildnisse im Rahmen aller Zusammenhänge mit dem 3Länder Enduro Race, auf denen ich abgebildet worden bin in der Form, dass produzierte Fotos, Filmaufnahmen, Videos und Interviews in Presse, Rundfunk, Fernsehen, Werbung, Büchern, fotomechanischen Vervielfältigungsstücken und Videokassetten (Bildnisse) zu Werbezwecken genutzt werden dürfen. Eine Veröffentlichung findet im Internet hauptsächlich auf den Websites des Veranstalters, der Sponsoren und Partner sowie Medienpartner statt.

Etwaige Nutzungsrechte an den Bildnissen werden rein vorsorglich an den Veranstalter uneingeschränkt abgetreten. Ich bin damit einverstanden, dass ich keine Vergütung betreffend der produzierten Fotos und Filmaufnahmen erhalte. Ich werde hiermit darauf hingewiesen, dass ich selbst keine Urheberrechte an den produzierten Fotos und Filmaufnahmen habe. Die ausschließlichen und uneingeschränkten Nutzungsrechte der angefertigten Bildnisse werden von dem/der Urheber (z.B. Fotografen) an den Veranstalter übertragen, so dass ich von mir angefertigte Fotos und Filmaufnahmen nur mit schriftlichem Einverständnis des Veranstalters nutzen darf, d.h. nur mit Einverständnis darf ich die Fotos bzw. Filmaufnahmen vervielfältigen, verbreiten, ausstellen und öffentlich zugänglich machen.

Datenschutz

Die vom Teilnehmer übermittelten persönlichen Daten werden zur Abwicklung Ihrer Anmeldung genutzt. Dies umfasst die Weitergabe der Daten an mit der Abwicklung der Anmeldung beauftragte Firma, SPORTident GmbH. Eine Weitergabe der Daten an Dritte erfolgt nur an die Partner/ Sponsoren der Veranstaltung sowie an das örtliche Tourismusbüro im Falle einer gewünschten und ausdrücklich geäußerten Zimmervermittlung. Die Einwilligung zur Weitergabe Ihrer Daten an die Partner und Sponsoren können vom Teilnehmer jederzeit widerrufen werden, mit einer E-Mail an: info@chilimotion.de

WICHTIGER HINWEIS:

Das Fernabsatzgesetz findet keine Anwendung auf die mit dem Veranstalter geschlossenen Verträge (vgl. § 1 Abs. 3 Nr. 6 FernAbsG). Dies beinhaltet, dass ein zweiwöchiges Widerrufsrecht ausgeschlossen ist. Jede Anmeldung ist damit unmittelbar nach Bestätigung durch den Veranstalter bindend.

Das Widerrufsrecht ist gemäß § 312g Abs. 2 Nr. 9. BGB ausgeschlossen.

II. Ablauf

1. Zeitplan

Donnerstag:	Startnummernausgabe	17:30 bis 19:00 Uhr
Freitag:	Startnummernausgabe	07:30 bis 09:30 Uhr
	Trackwalk	08:00 bis 11:00 Uhr
	Training alle Klassen	11:00 bis 16:30 Uhr
Samstag:	Training alle Klassen	08:00 bis 12:00 Uhr
	Training Pro Klassen	12:00 bis 13:00 Uhr
	Seeding Runs alle Klassen	ab 13:30 Uhr
Sonntag:	Training alle Klassen	08:00 bis 10:00 Uhr
	Training Pro Klassen	10:00 bis 11:00 Uhr
	Finale Fun Klassen	ab 11:30 Uhr
	Finale Solo	ab 14:00 Uhr

***Durchlaufzeit bei 500 Startern = 250 Minuten bzw. 04:10 h**



2. Liftpunkte

Jeder Teilnehmer erhält ein Liftticket mit 15 Punkten. Nachfolgend findet sich die Einteilung der Liftpunkte:

Freitag:	1x Trackwalk	5x Training
Samstag:	5x Training	1x Seeding Run
Sonntag:	2x Training	1x Finale

3. Wertungen

Die Wertung bei dem Chili Downhill Race erfolgen in folgenden Klassen:

Klasse	Jahrgang	Kategorie	Beschreibung
Pro Men	2006 und älter	mit Lizenz	
Pro Women	2006 und älter	mit Lizenz	
Open Men	2006 und älter	mit und ohne Lizenz	
Open Women	2006 und älter	mit und ohne Lizenz	
Open Men Masters	1988 und älter	mit und ohne Lizenz	
Open Women Masters	1988 und älter	mit und ohne Lizenz	
Junior male	2007 bis 2009	mit und ohne Lizenz	
Junior female	2007 bis 2009	mit und ohne Lizenz	
Kids male	2010 und jünger	mit und ohne Lizenz	
Kids female	2010 und jünger	mit und ohne Lizenz	
Oldschool	2009 und älter	mit und ohne Lizenz	Das verwendete Bike muss mindestens 10 Jahre oder älter sein (seit Markteintritt)
Chainless	2009 und älter	mit und ohne Lizenz	Das gesamte Rennen muss ohne Kette bzw. Antrieb absolviert werden
Duo Men	2009 und älter	mit und ohne Lizenz	Es wird im zweier Team als „Train“ (innerhalb von 5 Sek.) gestartet. Die Einzelzeiten werden addiert.
Duo Women	2009 und älter	mit und ohne Lizenz	s.o.
Duo Mixed	2009 und älter	mit und ohne Lizenz	s.o.

Die Teilnehmer der Klassen Men und Women können sich während des Anmeldeprozesses selbst in die Elite/Pro oder Open Kategorie eintragen. Voraussetzung für die Elite bzw. Pro Klassen ist eine UCI-Lizenz. Die Open Klassen sind sowohl für lizenzierte als auch für nichtlizenzierte Fahrer offen. Ein Wechsel der Kategorie während der Saison ist nicht möglich.

III. Reglement

Gültig ab 2024

Das Chili Downhill Rennen am Geisskopf ist eine Einzelveranstaltung. Die Veranstaltung richtet sich NICHT nach der Generalausreibung und dem Reglement der UCI. Die Veranstaltung ist ausdrücklich eine touristische Jedermann-Veranstaltung. Trotzdem ist diese beim jeweiligen nationalen Verband angemeldet. Inhaber einer Lizenz dürfen teilnehmen.

1. Startnummern

Die Startnummern werden zu jedem Rennen neu vergeben. Die Startnummern müssen immer vorn am Lenker angebracht und gut lesbar sein. Startnummern dürfen nicht in Form und Größe verändert werden.

Die Startnummern werden für die vorangemeldeten Fahrer reserviert zufällig vergeben.

Es wird keine zusätzliche Werbung auf den Nummern geduldet.



2. Startberechtigung

Die Rennen sind für Lizenz- und Hobbyklassen offen.

3. Startabstände

Die Startzeiten werden mindestens eine Stunde vor Rennbeginn vom ausrichtenden Veranstalter kommuniziert.

Die vor Ort ausgehängten Startzeiten sind verbindlich, bei Verschiebungen oder Unterbrechungen des Rennverlaufes wird die Reihenfolge der Startliste eingehalten.

Die Startreihenfolge bei den Finalläufen richtet sich nach den Ergebnissen des Seeding Runs. Die Reihenfolge im Seeding Run ist zufällig.

4. DNF – Did Not Finish

Um am Finallauf teilzunehmen, muss der Fahrer beim Seeding Run starten und die Startlinie überqueren. Ein Überqueren der Ziellinie ist nicht notwendig (DNF). Fahrer, die als DNF geführt werden, starten in ihrer Klasse am Anfang.

5. Rote Flagge

Wird ein Zeitlauf eines Teilnehmers durch eine rote Flagge unterbrochen, so ist dies vom Teilnehmer dem Zielkommissär unverzüglich mitzuteilen.

Bei einer Wiederholung des Zeitlaufes hat sich der Teilnehmer unverzüglich ohne Veränderungen am Sportgerät zum Start zu begeben. Die neue Startzeit wird vom Startkommissär kommuniziert.

6. Pflichttraining

Alle Teilnehmer müssen am Samstag zwei Pflichttrainingsläufe absolvieren, dabei werden Registrierungen am Start und am Ziel vorgenommen. Nur mit den Registrierungen werden die Fahrer zu den Rennläufen zugelassen. Der Pflichttrainingslauf muss am offiziellen Start beginnen und im Zielbereich enden. Während des Freien Trainings sowie beim Pflichttraining müssen alle Fahrer Lenkernummern und Schutzkleidung tragen. Regelverstöße führen zur Disqualifikation.

7. Schutzbekleidung

Alle Teilnehmer müssen im Training und in den Rennläufen folgende Schutzkleidung tragen:

- Ellbogenschützer
- Knieschützer
- Rückenprotektor
- Brustprotektor
- Integralhelm
- Handschuhe mit langen Fingern

Zusätzlich wird ein Neck Brace empfohlen.

Integralhelme (Full-Facehelme) müssen nach einer der folgenden Normen zertifiziert sein:

- MTB Downhillhelm nach EN1078 und ASTM F1952
- Motocrosshelm nach ECE 22-05 „P“, „NP“, „J“ oder SNELL M 2010 oder SNELL M 2015

Helme müssen immer durch den Kinnbart geschlossen sein.

Bei Nichteinhaltung erfolgt die sofortige Disqualifikation. Für die Einhaltung dieses Punktes sind die jeweiligen Rennveranstalter verantwortlich.

8. Technischer Zustand der Sportgeräte, Ausrüstung und Bekleidung





Jeder Teilnehmer ist laut Sportordnung für den einwandfreien Zustand seines eingesetzten Materials am Fahrrad und auch seiner Schutzbekleidung selbst verantwortlich. Es darf nur Material verwendet werden, welches für diese Belastung ausgelegt ist. Der Zustand, die Qualität und die Konzeption bzw. Konstruktion darf keine Gefahr für den Teilnehmer oder Dritte darstellen. Die Schutzbekleidung muss ein Prüfsiegel einer international anerkannten Prüfstelle tragen.

Es gelten die Wettbewerbsbestimmungen des jeweiligen nationalen Verbandes in vollem Umfang, bspw. §3 der Wettkampfbestimmung Mountainbike des BDR, Kapitel 3 § 3 des nationalen Reglements von Swiss Cycling bzw. § 3 der Wettfahrbestimmungen Mountainbike des ÖRV. Es wird besonders auf die Sicherheitsbestimmungen im Regelwerk der UCI hingewiesen.

Actionkameras sind am Helm und an der Brust zulässig.

Kopfhörer und Ohrstöpsel sind während der Trainings- und Zeitläufe nicht erlaubt.

9. Siegerehrung

Die besten fünf jeder Klasse werden ca. 30 Minuten nach Rennende am Sonntag geehrt. Die besten Drei erhalten Pokale. Eine nachträgliche Ausgabe von Pokalen und Sachpreisen ist ausgeschlossen.

Änderungen und Ergänzungen vorbehalten
Bayreuth, 06.09.2024

Infos Chili Downhill Race Geisskopf 2024

I. Key facts

Type of event:

Downhill race for everyone and pros. Mode: Downhill race on the DH course in the Bikepark Geisskopf in 'Solo' and 'Fun' categories

Organiser:

Chili Motion Racing GmbH
Wölfelstraße 5
D-95444 Bayreuth

Organisation:

Co-operation between Chili Motion Racing GmbH and MTB Zone Bikepark Geisskopf

Venue:

MTB Zone Bikepark Geisskopf

Date:

25 to 27 October 2024 as part of the 25th anniversary of the MTB ZONE Bikepark Geisskopf



Course:

Downhill Track Bikepark Geisskopf

Timing:

Timing is done in cooperation with Racement

Entry fees:

If you register by the official closing date, the entry fee including entry fee and transport fee is 89 euros.

For late registrations, the entry fee including entry fee and transport fee is 109 euros, which corresponds to a late registration fee of 20 euros.

An additional processing fee will be charged to the participant.

Services included with participation:

- Downhill Track
- Timing
- 15 lift rides
- Side programme
- Prizes for the winners
- High-quality goodie bag for everyone

Closing date for entries:

Maximum number of participants: 500 participants.

The minimum number of participants is 300.

The closing date for registration and payment is Thursday 23:59 one week before the respective race. There is no entitlement to a refund of the entry fee in the event of non-participation! If there are too many entries, the organisers reserve the right to close registration at an earlier date. There is no entitlement to late registration on site.

Registration only becomes valid once the registration process has been completed and the integrated PayPal payment has been made. Upon successful registration and payment via the online registration at www.ixsdownhillcup.com, a confirmation will be sent to the e-mail address provided there.

Registration:

Registration takes place exclusively via the registration form at www.racement.com. In exceptional cases, registration by e-mail may be accepted if all the information required in the registration form is sent. After completing the registration form online, the participant will receive a confirmation of receipt with a request to pay the participation fee. The necessary bank details will also be provided. As soon as the participant's payment has been received, he/she will receive a confirmation of registration.

IMPORTANT: The registration is only binding and the starting place secured once payment has been received and confirmation of registration has been sent. The website www.chilimotion.de will provide up-to-date information as soon as the limited number of starters is full.

The transfer/passing on of a starting place to third parties is generally excluded!

Participation requirements:

Everyone is eligible to participate; the minimum age must be 18 years at the time of the event (or turn 18 in the year of the event - born in 2006 and older). Participants in the Chili Juniors (born between 2007 and 2009) and Chili Kids (born under 2010) are exempt from the minimum age requirement. By starting, the participant recognises the suitability and condition of the race course. The participant fully accepts any risks and dangers for him/herself, including those resulting from any underestimation of the level of difficulty of the course. The participant is responsible for the equipment he/she uses and for choosing and mastering the route. Helmets are compulsory on ALL sections of the route. The organiser may prescribe the wearing of



protective clothing for individual sections of the event. This will be announced by the organiser before the race. Please refer to the REGULATIONS for further details.

Exclusion of liability

Participation is at the participant's own risk. By registering, the participant assures that he/she is in possession of valid accident and liability insurance at the time of the event. The participant also declares that his/her training and state of health meets the requirements of the competition. The organiser reserves the right to make subsequent changes to the regulations, the route and the announcement. The organiser accepts no liability for loss of or damage to valuables. The organiser is also not liable for damage caused by the transport of bicycles in motor vehicles, on car trailers or when using ascent aids (e.g. lifts).

Description of the risks

The participant knows and is fully aware of the dangers associated with the practice of extreme sports, especially mountain biking, such as the dangers caused by fatigue during the competition. The participant recognises that there is a risk associated with the pursuit of excellence. The participant accepts that the practice of such a competitive sport may jeopardise life and physical safety. This includes dangers for everyone in the competition area, in particular from environmental conditions, technical equipment, atmospheric influences, dangers from public roads, as well as natural and artificial obstacles. The participant accepts that the rules of the road traffic regulations apply when riding on public roads.

Declaration of consent for the distribution of images/rights of use

As a participant, I hereby give my consent for photos and film recordings (portraits) to be made of me as part of my participation in the race. Furthermore, I give my consent to the distribution and public display of the images in the context of all connections with the 3Länder Enduro Race, on which I have been depicted in the form that produced photos, film recordings, videos and interviews in the press, radio, television, advertising, books, photomechanical reproductions and video cassettes (portraits) may be used for advertising purposes.

Publication takes place on the Internet, mainly on the websites of the organiser, sponsors and partners as well as media partners.

As a purely precautionary measure, any rights of use to the images are assigned to the organiser without restriction. I agree that I will not receive any remuneration for the photos and film recordings produced. I am hereby informed that I myself have no copyrights to the photos and film recordings produced. The exclusive and unrestricted rights of use of the images produced are transferred from the author(s) (e.g. photographer) to the organiser, so that I may only use photos and film recordings made by me with the written consent of the organiser, i.e. I may only use the photos or film recordings with the consent of the organiser.

Data privacy

The personal data transmitted by the participant will be used to process your registration. This includes forwarding the data to SPORTident GmbH, the company responsible for processing the registration. The data will only be passed on to third parties to the partners/sponsors of the event and to the local tourist office in the case of a requested and expressly expressed accommodation service. The participant can revoke his/her consent to the forwarding of his/her data to the partners and sponsors at any time by sending an e-mail to: info@chilimotion.de

IMPORTANT NOTICE:

The Distance Selling Act does not apply to contracts concluded with the organiser (see Section 1 (3) No. 6 FernAbsG). This means that a two-week right of cancellation is excluded. Each registration is therefore binding immediately after confirmation by the organiser.

The right of cancellation is excluded in accordance with Section 312g (2) No. 9 BGB.

II Procedure

1. timetable



Thursday: Start number distribution 17:30 to 19:00
Friday: Race number distribution 07:30 to 09:30
 Trackwalk 08:00 to 11:00
 Practice all classes 11:00 to 16:30
Saturday: Training all classes 08:00 to 12:00
 Training Pro classes 12:00 to 13:00
 Seeding runs all classes from 13:30
Sunday: Training all classes 08:00 to 10:00 am
 Training Pro Classes 10:00 am to 11:00 am
 Final Fun classes from 11:30 am
 Final Solo from 14:00

*Running time with 500 starters = 250 minutes or 04:10 h

2. lift points

Each participant receives a lift ticket with 15 points. The lift points are allocated as follows:

Friday: 1x trackwalk 5x training
 Saturday: 5x training 1x seeding run
 Sunday: 2x training 1x final

3. classifications

The Chilli Downhill Race is classified in the following classes:

Class	Year	Category	Description
Pro Men	2006 and older	with licence	
Pro Women	2006 and older	with licence	
Open Men	2006 and older	with and without licenece	
Open Women	2006 and older	with and without licenece	
Open Men Masters	1988 and older	with and without licenece	
Open Women Masters	1988 and older	with and without licenece	
Junior male	2007 to 2009	with and without licenece	
Junior female	2007 to 2009	with and without licenece	
Kids male	2010 and younger	with and without licenece	
Kids female	2010 and younger	with and without licenece	
Oldschool	2009 and older	with and without licenece	The bike used must be at least 10 years old or older (since market entry)
Chainless	2009 and older	with and without licenece	The entire race must be completed without a chain or drivetrain
Duo Men	2009 and older	with and without licenece	Two teams start as a 'train' (within 5 seconds). The individual times are added together.
Duo Women	2009 and older	with and without licenece	see above.
Duo Mixed	2009 and older	with and without licenece	see above.

Participants in the Men's and Women's classes can register themselves in the Elite/Pro or Open category during the registration process. A UCI licence is required for the Elite and Pro classes. The Open classes are open to both licensed and non-licensed riders. It is not possible to change category during the season.



III Regulations

Valid from 2024

The Chilli Downhill Race at Geisskopf is an individual event. The event is NOT governed by the general regulations and the UCI regulations. The event is expressly a touristic event for everyone. Nevertheless, it is registered with the respective national association. Licence holders may participate.

1. number plates

New number plates are allocated for each race. The number plates must always be attached to the front of the handlebars and be clearly legible. Number plates may not be altered in shape or size.

The number plates are reserved for the pre-registered riders and allocated at random.

No additional advertising will be tolerated on the numbers.

2. starting authorisation

The races are open to licence and hobby classes.

3. starting distances

The start times will be communicated by the organiser at least one hour before the start of the race.

The start times displayed on site are binding; in the event of postponements or interruptions to the race, the order of the start list will be adhered to.

The starting order for the final runs is based on the results of the seeding run. The order in the seeding run is random.

4. DNF - Did Not Finish

To take part in the final run, the driver must start in the seeding run and cross the start line. It is not necessary to cross the finish line (DNF). Drivers who are listed as DNF will start at the beginning of their class.

5. red flag

If a competitor's timed run is interrupted by a red flag, the competitor must inform the finish commissaire immediately.

If the timed run is repeated, the competitor must go to the start immediately without making any changes to the sports equipment. The new start time will be communicated by the start commissioner.

6. compulsory training

All participants must complete two compulsory training runs on Saturday, with registrations being taken at the start and finish. Drivers will only be admitted to the race runs if they are registered. The compulsory training run must begin at the official start and end in the finish area. All riders must wear handlebar numbers and protective clothing during free practice and compulsory practice. Violations of the rules will result in disqualification.

7. protective clothing

All participants must wear the following protective clothing in training and in the races:

- Elbow pads
- knee pads
- Back protector
- Chest protector
- Full-face helmet
- Gloves with long fingers

A neck brace is also recommended.





Full-face helmets must be certified according to one of the following standards:

- MTB downhill helmet according to EN1078 and ASTM F1952
- Motocross helmet according to ECE 22-05 'P', 'NP', 'J' or SNELL M 2010 or SNELL M 2015

Helmets must always be fastened with the chin strap.

Non-compliance will result in immediate disqualification. The respective race organisers are responsible for compliance with this point.

8. technical condition of the sports equipment, gear and clothing

According to the sporting regulations, each participant is responsible for the perfect condition of the equipment used on the bicycle and also of his/her protective clothing. Only material that is designed for this load may be used. The condition, quality and design or construction must not pose a risk to the participant or third parties. The protective clothing must bear a seal of approval from an internationally recognised test centre.

The competition regulations of the respective national association apply in full, e.g. §3 of the BDR mountain bike competition regulations, Chapter 3 §3 of the national regulations of Swiss Cycling or §3 of the ÖRV mountain bike competition regulations. Special reference is made to the safety regulations in the UCI regulations.

Action cameras are permitted on the helmet and on the chest.

Headphones and earplugs are not permitted during training and time trials.

9. award ceremony

The top five in each class will be honoured approx. 30 minutes after the end of the race on Sunday. The top three will receive trophies. Subsequent distribution of trophies and prizes is excluded.

Subject to changes and additions
Bayreuth, 06.09.2024

